
II. DECLINATIO  

(-ō tövűek)  
  

  

szótári alakjuk   sing. nom:   -us, -er   → masc.       

            -um    

        sing. gen.:   -ī  

  

  

pl.   dominus, -ī m – úr, magister, -trī m – tanár  

→ neutr.   

  

  monstrum, -ī n - szörny  

  

  

1) hímnemű szavak  

  

 

sing.  nom.   dominus  úr          magister  

  acc.    dominum  urat          magistrum  

 gen.    dominī   úrnak a …        magistrī  

  dat.    dominō  úrnak         magistrō  

 abl.    dominō  úrtól, úrral        magistrō  

plur.  nom.   dominī   urak          magistrī  

  acc.    dominōs  urakat         magistrōs  

 gen.    dominōrum  uraknak a …       magistrōrum  

  dat.    dominīs  uraknak        magistrīs  

 abl.    dominīs  

  

2) semlegesnemű szavak   

  

uraktól, urakkal      magistrīs  

NEUTRUM szabály!  

érvényes minden neutrum szóra (II-III-IV. decl.):  

sing. nom. = sing. acc. 

plur. nom = plur acc. (-a)  

sing.  nom.  monstrum      plur.    nom.  monstra   

acc.  monstrum       acc.  monstra  

 gen. monstrī       gen. monstrōrum 

dat.  monstrō       dat. monstrīs 

abl. monstrō       abl. monstrīs 


